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Side 2

Spørgsmål 15: 

Vil ministeren oplyse den årlige besparelse for andelsboligejere ved, at andelsboliger ikke 
er skattepligtige på samme måde som privat udlejede lejeboliger og ejerboliger, opgjort pr. 
lejlighed?

Svar: Andelsboligforeninger betaler ejendomsskatter (grundskyld m.v.) efter samme regler 
som andre ejendomme. De er dog skattefritaget i den forstand, at der ikke som ved privat 
udlejning betales skat af overskuddet, eller at der som for ejerboliger betales ejendomsvær-
diskat med mulighed for at fradrage kapitaludgifter.

For at kunne skønne over værdien heraf er det nødvendigt med statistiske og regnskabs-
mæssige oplysninger om både ejendomsværdier samt størrelsen af renteudgifter i andelsbo-
ligforeningerne. Skatteministeriet er ikke i besiddelse af sådanne oplysninger, og det er der-
for ikke muligt at skønne over værdien af skattefritagelsen. 


